
SLAVEN DOBROVIĆ:  

- Hvala lijepo poštovani predsjedniče. Srdačno sve pozdravljam.  

Pitanje ide gradonačelniku.  

Dakle ovih tjedana a ustvari već i mjeseci u Zagrebu imamo pojačano širenje vrlo 

neugodnih mirisa, možemo to zvat smrada s gradskog odlagališta Jakuševec. I iako je tu bilo 

nekih pokušaja da se to poveže s nekim drugim izvorima, recimo svinjogojske farme koje 

praktički nestaju ili problemi s kompostiranjem glavni uzrok tome jest pojačani dovoz 

biorazgradivog sadržaja na odlagalište Jakuševec. Dakle to je vrlo jasno.  

To je posljedica stupanja na snagu Odluke pojačanog odvojenog prikupljanja i činjenice da ne 

postoji dovoljno snažna infrastruktura koja bi taj odvojeno prikupljeni materijal sanirala. Dakle 

biootpad završava kao kontaminirani, svaki onaj koji nešto sadrži a nema opreme s kojom bi se 

to uklonilo, na Jakuševcu.  

Dakle gradonačelnik je nedavno tumačio kratkoročne i dugoročne mjere s kojima to 

misli riješiti. Kratkoročne su ustvari vatrogasne mjere i one imaju ograničeni doseg, a 

dugoročna je kompostana kako kaže u Novskoj.  

Moje pitanje je gradonačelniku, jeste li svjesni da ste upornim ulaženjem u stupanje na snagu 

Odluke o novom načinu prikupljanja bez izgradnje infrastrukture ustvari izložili grad riziku i 

bitnom smanjenju kvalitete življenja kojem je izloženo jako puno ljudi ovisno o vjetru?  

I drugo, jeste li zadovoljni s količinom biorazgradivog i  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

reciklabilnog otpada koji nastaje stupanjem mjere na snagu? Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Odgovor će dati gradonačelnik.  

Ja molim zastupnike stvarno da postavljaju jedno pitanje, kako Poslovnik traži, iako su 

ovo isto vezana pitanja bila pa sam i dozvolio.  

Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Hvala na pitanju zastupniče Dobrović.  

Pa ja mislim da 27% smanjenja miješanog komunalnog otpada koje je zabilježeno u 

listopadu, u mjesec dana otkad je stupio na snagu novi odvoz u odnosu na isti taj mjesec u 

prošloj godini jest dosta dobar rezultat. Pretpostavljam da bi se i vi s time trebali složit.  

A vi isto tako vrlo dobro znate da Grad Zagreb od većih gradova jako zaostaje recimo 

za Osijekom što se tiče postotka odvajanja. Vi isto tako vrlo dobro znate da zato što mi ne 

odvajamo dovoljno prema ciljevima i obvezama koje smo preuzeli od Europske unije plaćamo 

penale. Gradu Zagrebu prijete penali znači od 10 milijuna kuna otprilike godišnje. Znači da 

smo čekali s bilo kakvim, s postojećim sustavom mi bi gubili znači desetak milijuna kuna 

godišnje koji mogu ići u opremu, koji mogu ići u nove kamione, koji može ići u infrastrukturu 

za otpad.  

S druge strane što se tiče i ovih medijskih interpretacija ja nisam rekao da, da, činjenica 

jeste da su  povećane pritužbe građana zbog neugodnog mirisa odnosno smrada. To je činjenica 

i mi od toga ne bježimo. Ja nisam rekao da je to zbog svinja nego upravo suprotno rekao sam 

da mi je to itekako bitno jer znam da neugodni miris utječe na kvalitetu života. I to da mi je to 

bitno sam pokazao i time da sam bio beskompromisan oko zatvaranja farmi na Jakuševcu zbog 

čega su građani isto tako deset godina prijavljivali komunalnim redarima da je nesnosno, da ne 

mogu živjet, da im je kvaliteta života narušena i da se otkad smo došli na vlast broj tih svinja u 

tom Jakuševcu smanjio s 1500 na 100, u samo godinu i četiri mjeseca. Nešto što se deset godina 

nije rješavalo. Ja sam samo to rekao.  

Što se tiče samog uzroka neugodnog mirisa  



……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

O.K. nastavite pa …… ……  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Gospodin Dobrović traži dodatno objašnjenje. Izvolite.  

 

SLAVEN DOBROVIĆ:  

- Dakle iščitavam svjesni ste da ste prouzročili smanjenje kvalitete življenja za veliki 

broj građana u gradu Zagrebu jer vam je ovih 10 milijuna kuna važnije.  

Žao mi je to čuti međutim žao mi je i da ne shvaćate da ste vi mogli u petnaest, koliko 

je, šesnaest mjeseci vladanja upotpuniti ove kapacitete da ste bili hrabri i odlučni, pametni i 

izgradili sustav za kompostiranje.  

Ja ponovno predlažem odite, odite u Koprivnicu. Nedavno je izgrađeno u kratko vrijeme. Pitajte 

pošto je to, koliko dugo se gradi i pitajte šta se proizvodi tamo, po kojoj cijeni.  

Dakle Grad Zagreb treba tri - četiri takve jedinice. Riješite to sa svojom, nemojte tražiti 

probleme, nalazite rješenja. Dakle gdje god postoji dozvoljena komunalna djelatnost, ja znam 

da je na SOC-u moguće to napraviti.  

Prema tome vi morate iznalaziti rješenja, vi imate mandat, vi imate odgovornost, vi ste izložili 

građane Zagreba lošijoj kvaliteti življenja. I šta, pitam do kud ćemo ići tako? Novska? Pa kad 

mislite to napraviti? Mislite da ćete to napravit sutra. Pa vi nećete u mandatu to riješiti. Nećete 

u mandatu to riješiti gradonačelniče. Prema tome vi i da sad krenete možete napraviti nešto 

prije Novske jer Novska je vrlo upitan projekt, iznimno skup, pet do sedam puta skuplji od 

onoga što se može s malo novaca a puno pameti i poštenja nešto napraviti u Zagrebu.  

Pa vas pozivam da se držite svojih predizbornih principa, zelena tranzicija, 

beskompromisnost prema  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

klijentelizmu i korupciji.  

Hvala lijepo.   

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupniče.  

Odgovor odnosno dodatno pojašnjenje će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. 

Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Kompostana na Jakuševcu je tamo desetljećima i otvorenog je tipa. Ja nisam rekao da 

je kompostana nužno uzrok povećanog broja pritužbi građana na neugodni miris. To nije 

utvrđeno i ako treba uzet ćemo vanjsku firmu, vanjsku firmu koja će to ispitati i utvrditi zbog 

čega dolazi do povećanog broja pritužbi oko neugodnog mirisa, od čega ne bježimo. I to ćemo 

riješit koji god to bio uzrok. Da li je to kompostana, da li je to odlagalište, da li je to neki treći 

uzrok, kako god, koji god to uzrok bio mi ćemo to kratkoročno riješit.  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

Mi ćemo to… Molim vas nemojte mi upadat u riječ. Nisam ni ja vama.  

A što se tiče kompostane za svaki slučaj idemo i s algama i mikroorganizmima od ovog 

tjedna i s drvnom masom da bi se stabilizirao biootpad od ovog tjedna i s prekrivkama od 

početka sljedećeg tjedna.  

Ono što isto tako vi vrlo dobro znate da u ovim zimskim mjesecima dolazi obično do 

ovakvih uvjeta temperaturne inverzije, sad smo imali razdoblje dugo bez ikakvih padalina i da 

je to nešto što varira. To su isto tako neke oscilacije koje utječu, na koje isto tako utječu 



vremenski uvjeti. Nekad je to jače, miris, nekad je slabiji. Ali da li je uzrok baš kompostana 

gdje se ništa nije promijenilo što se tiče procesa kompostiranja, što se tiče tog mirisa, jer tamo 

građani, svi mogu doći do kompostane, građani svaki dan dolaze do kompostane i uzimaju 

kompost besplatni. I da li je taj uzrok pritužbi građana koji dolazi od kompostane  

 

……(Nerazumljive upadice iz klupa)……  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Rekao sam molim bez upadica.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Ja, ja, ja, evo ja ću prestat, ja ću pisat odgovore.   

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Gospodin Peternel opomena, rekao sam bez upadanja.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Ja više ovako neću.  Ne, ne, neću ovako. O.K.  

……(Nerazumljive upadice iz klupa)……  

Ne, ne, od sada, od sada pisani odgovori.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Gospodin Dobrović opomena također, ometate govornika.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Ne, ne, od sada pisani odgovori. Znači, znači ja neću, ja vama ne upadam u riječ. Ja 

neću na aktualnom satu, dobivat ćete pisane odgovore, neću više odgovarat ovako.  

 

……(Žamor)……  

 


